
Šaltinis: Vilnis

Publikavimo data: 2021-09-07, antradienis

Puslapis: 1
Plotas: 416 kv. cm

Tiražas: 2200

Regionas: Utena

Rasti raktažodžiai: biokuras, katilinė, šildymas, šiluma, šilumos kaina, šilumos tiekėjai

Artėjantis šildymo 

sezonas 

gąsdina kainų šoktelėjimu 

Lietuvos šilumos 

tiekėjų 

asociaci- 

ja jau prieš 

gerą 

mėnesį pradėjo 

kal- 

bėti 

apie 

tai, 

kad 

artėjantis šildymo 

sezonas 

pateiks staigmenų, 

kad 

pa- 

čiu aukščiausiu 

lygiu 

reikia 

pradėti 

kalbėti 

apie 

tai, 

kaip suvaldyti ky- 

lančias šilumos kainas. 

Šios 

asocia- 

cijos prezidentas 

Valdas Lukoševi- 

čius viešai 

pasidalijo prognozėmis, 

kad 

šį šildymo 

sezoną 

už 

šilumą 

gy- 

ventojai 

mokės 

žymiai daugiau 

nei 

pernai, 

kai kuriuose miestuose šilu- 

ma 

gali brangti 

iki 20-25 

proc. 

Prie- 

žastys 

nurodomos elementarios 

- 

kyla 

biokuro 

kaina, 

stipriai pabran- 

go 

dujos. Teigiama 

ir 

tai, 

kad labiau- 

siai šiluma 

gali brangti 

tose 

savival- 

dybėse, 

kur iki šiol 

ji 

buvo 

pigiau- 

sia, 

o 

mažiausiai 

- 

kur 

brangiausia. 

Molėtų rajone 

centralizuotai šilu- 

mą 

tiekianti UAB 

„Molėtų 

šiluma“ 

Valstybinės energetikos reguliavi- 

mo 

tarnybos 

pateikiamose 

suvesti- 

nėse 

pagal 

šilumos 

kainą šalyje 

yra 

per 

viduriuką. Logiškai 

mąstant, 

kai- 

na 

turėtų 

kilti, 

bet 

ne 

tiek 

daug, 

kiek, 

pavyzdžiui, prognozuojama 

sostinė- 

je 

- 

apie 

40 ir 

daugiau 

procentų. 

Tie- 

sa, jau 

dabar Socialinės 

apsaugos 

ir 

darbo 

ministerija skaičiuoja, 

kad maž- 

daug 

7 tūkstančiai 

gyventojų 

bus 

priversti pirmą kartą prašyti šildy- 

mo 

kompensacijos... 

UAB 

„Molėtų 

šiluma“ direktorius 

Rimantas 

Grainys taipogi neneigia, 

kad kaina centralizuotai tiekiamos ši- 

lumos 

vartotojams 

ir 

mūsų 

rajone 

brangs. 

-Ruošiamės 

naujam šildymo 

sezo- 

nui 

jau 

senokai ir 

pilnu 

tempu, 

- 

sa- 

kė direktorius. 

- 

Tik, 

deja, 

ne 

viskas 

nuo 

mūsų 

priklauso. 

Kalbant 

apie 

kainos 

kaitą, 

nieko 

naujo nepasaky- 

siu 

- 

skiedra, 

kuri 

yra 

pagrindinis 

mūsų 

katilinės 

kuras, 

jau 

stipriai 

pa- 

brango 

ir dar turi 

tendenciją jos 

kai- 

na 

didėti. Jau dabar 

skaičiuojame, 

kad skiedros kaina 

pakilo apie 

50 

proc. 

Aišku, 

šilumos 

kainai 

tiek 

įta- 

kos 

ji nepadarys, 

bet 

visgi perskai- 

čiavimai bus. 

Pasak bendrovės 

vadovo, 

Molėtų 

katilinėje 

per 

šildymo 

sezoną 

sude- 

ginama apie 

8000 

m 

3 

(kietmetrių) 

smulkintos medienos. 

Šiuo 

metu 

jau 

sukaupta apie 

2000 

m 

3 

(kietmetrių) 

smulkintos 

medienos, 

taipogi 

rezer- 

ve 

yra 

daugiau 

nei 400 

t mazuto. 

„Molėtų 

rajono gyvenviečių 

katili- 

(Nukelta į 

3 

psl.) 
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Artėjantis šildymo 

sezonas 

gąsdina kainų šoktelėjimu 

(Atkelta 

iš 1 

psl.) 

nėse 

per 

šildymo 

sezoną 

sunaudo- 

jame 

apie 

350 

tonų granulių. 

Žino- 

dami, 

kad 

šildymo 

sezono 

metu 

brangsta 

ir 

granulės, 

šiuo 

metu 

jau 

turime 

nupirkę 

137 

1 

granulių, 

- 

kal- 

bėjo 

R. 

Grainys, 

pridūręs, 

kad ben- 

drovė 

negali sudaryti 

ir 

ilgalaikių 

biokuro 

pirkimo sandorių. 

- 

Nepar- 

duoda didesniais 

kiekiais, 

matyt, 

vi- 

si laukia dar didesnio 

pabrangimo, 

todėl 

galima 

tik 

trumpalaikiais 

san- 

doriais 

pirkti. 

Situaciją 

nemažai le- 

mia ir 

nežinomybė 

dėl 

situacijos 

Bal- 

tarusijoje. 

Juk iš šios šalies 

iki 

tol 

šalyje 

buvo 

perkama apie 

30 

proc. 

viso 

biokuro, 

dabar 

gi Baltarusija 

bando riboti 

medienos, 

naudojamos 

šilumai, 

įvežimus į Lietuvą. 

Be 

to, 

Lietuvoje 

kuriasi vis 

daugiau baldų 

pramonės, 

kurios 

poreikis 

medienai 

taipogi 

didelis. 

Kalbėdamas 

apie 

tai, 

kad 

visgi 

ši- 

lumos kaina kils ir 

mūsų 

rajono 

gy- 

ventojams, 

R. 

Grainys 

sakė, 

jog 

ben- 

drovė deda dideles 

pastangas 

bent 

šiek tiek amortizuoti 

kylančias 

są- 

naudas. Jau ir 

„Vilnyje“ 

buvo 

rašy- 

ta 

apie 

tai, 

kad 

nusipirktame 

sklype 

bus 

įrenginėjama 

savo 

reikmėms 

saulės elektrinė. 

„Jau 

turime leidi- 

mus, 

tik 

laukiame, 

kuomet bus 

pa- 

tenkinta APVA 

pateikta paraiška, juk 

Rimantas 

Grainys 

sako, 

kad 

šildy- 

mo 

sezonui 

rengiamasi sparčiai 

bus 

kompensuotas 

iki 30 

proc. 

šios 

elektrinės 

įrengimas,- kalbėjo 

direk- 

torius, 

išsitaręs, jog įrengimo 

darbai 

savomis lėšomis 

nedaromi, 

nes no- 

rima žinoti visus 

paramos 

niuansus. 

- 

Taipogi daug 

dėmesio skiriame tra- 

soms. 

Prieš 

naują šildymo 

sezoną 

at- 

likus hidraulinius 

bandymus, 

trūki- 

mų 

pastebėta 

šilumos 

trasoje į 

Ažu- 

balių 

g. 

ir 

Gėlių 

g. 

Molėtuose. 

Tai- 

sant 

juos, 

trasos 

izoliuojamos, 

tad 

mažės šilumos nuostoliai. Jau 

pra- 

dėti 

projektavimo 

darbai 

naujos 

tra- 

sos, 

kuri 

pasieks 

jau 

pradėtą 

Telto- 

nikos 

centro 

statybą. 

Tiesa, 

trasa 

bus tiesiama 

nuo 

J.Janonio kvartalo 

kampo. 

Darbai 

prasidės pavasarį. 

Tai 

bus 

naujas vartotojas, 

kaip 

ir 

Staty- 

bininkų gatvėje, 

kur centralizuota ši- 

luma bus tiekiama 

ne 

tik 

besikurian- 

tiems 

biurams, 

bet ir 

planuojamiems 

įrengti 

butams. 

Kalbėdamas 

apie 

kitus 

planuoja- 

mus 

atlikti 

darbus 

R.Grainys 

sakė, 

jog pastaruoju 

metu 

tapo 

sudėtinga 

rangovų 

reikiamiems 

atlikti 

darbams 

paieška. 

Po 

ilgų paieškų pasirašyta 

darbų 

sutartis 

su 

rangovu, 

kuris ties 

šilumos 

trasą 

į Ažubalių 

gatvę 

trims 

daugiabučiams 

namams. 

Suginčių 

katilinėje, 

kuri tiekia 

šilumą mokyk- 

lai ir 

daugiabučiui, 

į 

granulinį 

keičia- 

mas 

katilas, 

parengiamieji 

sezonui 

darbai 

vyksta 

ir 

Naujasodyje 

bei 

Giedraičiuose. Klausiamas 

apie 

ku- 

ro 

tiekėjus, 

bendrovės direktorius 

akcentavo, 

jog molėtiškių tiekėjų 

ne- 

turima, 

šiek tiek 

granulėmis 

aprūpi- 

na 

„Langvija“, 

o 

pastaruoju 

metu 

ti- 

kimasi, 

jog 

biokuru 

pradės prekiauti 

Miškų urėdijos. „Kurą perkame, kaip 

ir 

kitos 

šilumą 

tiekiančios bendro- 

vės, 

biržoje, daugiausiai 

iš 

tiekėjų 

Vilniuje, Klaipėdoje, 

- 

sakė 

pašne- 

kovas, 

prisipažinęs, jog 

tikisi, 

kad ši- 

lumos 

kaina 

tiek, 

kiek 

prognozuoja- 

ma, 

nekils. 

„Vilnies“ 

informacija 
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